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Katere vrste jabolčnega drevja naj sade 
naši gospodarji. 

Dovolite mi, gospod urednik, da dam i jaz kot 
sadui trgovec našim gospodarjem sedaj, ko se bliža čas 
sajenju, svoje nasvete o tej reči. Minulo leto sem čital 
članek jako izkušenega strokovnjaka, v katerem pripo
roča saditi le fine jabolčne vrste. Jaz pa po svojih pri 
trgovini pridobljenih izkušnjah ne morem povsem temu 
pritrditi. Ako sadimo sama namizna jabolka, pridelovali 
jih bodemo toliko, da jih ne bo mogoče prodajati, in 
cena jim bo padla. Vse drugače je s kislimi in sočna-
timi jabolki srednje vrste. Le teh uvažajo vsako leto 
na Virtemberško in Badensko na tisoče vagonov. Kakor 
posnemam iz statističnih podatkov, uvozili so na Vir
temberško leta 1885. nič manj nego 13.852 vagonov 
jabolk, ki so bila vredna nad 10 milijonov goldinarjev. 
Ta jabolka pa so uporabili zgol za jabolčnik (mošt), ki 
ga nenavadno veliko použijejo v tej blagodarjeni deželi, 
v kateri poznajo žganje konjaj po imenu. Srečna dežela! 
Po mojem mnenji bi morali naši sadjarji saditi tudi 
finejše sorte, kakor u. pr. mašanc&arje, tofeljne. voščenke, 
kosmače i. t. d., toda največ le eno tretjino vsega drevja, 
drugo drevje naj bo pa takih vrst, ki so prikladne za 
kupčijo. Le take vrste so: Čebularji, rdeči tofeljni, 
laš&e trdike (na Stajarskem), debeli zelenci, liberne 
itd., sploh jabolka, Ki so kisla in ne premajhna. Sladka 
jabolka pa sploh niso za nobeno rabo, niti za mošt niti 
ne za kupčijo. V. R. 


